
 

 

SPRAWOZDANIE 

PREZYDENTA WROCŁAWIA  

z dnia 1 lutego 2023 r. 

z działalności funkcjonującej przy Prezydencie Wrocławia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

za rok 2022 

Na podstawie art. 38b. ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U. 2022 r. 

poz. 1526) składam roczne sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok ubiegły. 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku jest w myśl art. 38a ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym organem 

powołanym w celu realizacji zadań starosty powiatowego (prezydenta miasta na prawach powiatu) w zakresie 

zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami (stanowiącymi tzw. powiatową 

administrację zespoloną) oraz zadań określonych w ustawach w zakresie porządku publicznego 

i bezpieczeństwa obywateli. 

Do podstawowych zadań i kompetencji Komisji Bezpieczeństwa i Porządku (określonych w art. 38a 

ust. 2 w/w ustawy) należy m.in.: 

- ocena zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli na terenie powiatu, 

- opiniowanie pracy Policji i innych powiatowych służb, inspekcji i straży, a także jednostek organizacyjnych 

wykonujących na terenie powiatu zadania z zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli, 

- przygotowywanie projektu powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego 

i bezpieczeństwa obywateli (Wrocław przyjął w formie uchwał Rady Miejskiej z dnia 7 grudnia 2000 r. 

„Program Poprawy Bezpieczeństwa we Wrocławiu w latach 2001-2004”, dnia 9 grudnia 2004 r. na lata 

2005-2008, z dnia 16 października 2008 r. na lata 2009-2012 i na lata 2013-2016 z 18 października 2012 r., 

z dnia 20 października 2016 r. na lata 2017-2020, z dnia 14 stycznia 2021 r. na lata 2021-2024), zapewniając 

jednocześnie środki finansowe na jego realizację, 

- opiniowanie projektów innych programów współdziałania Policji i innych powiatowych służb, inspekcji 

i straży oraz jednostek organizacyjnych wykonujących na terenie powiatu zadania z zakresu porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli, 

- opiniowanie projektów aktów prawa miejscowego i innych dokumentów w sprawach związanych 

z wykonywaniem zadań, o których mowa jak wyżej. 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku w roku 2022 rozpoczęła pracę w następującym składzie: 

1) Jacek Sutryk - Prezydent Wrocławia, Przewodniczący Komisji; 

2) Janusz Chudzik - radny delegowany przez Radę Miejską Wrocławia; 

3) Andrzej Puzio - radny delegowany przez Radę Miejską Wrocławia; 
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4) Wojciech Adamski - Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Urzędu Miejskiego 

we Wrocławiu, delegowany przez Prezydenta Wrocławia; 

5) Jarosław Delewski - Dyrektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego we Wrocławiu powołany przez 

Prezydenta Wrocławia; 

6) Anna Józefiak-Materna - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej powołana przez Prezydenta 

Wrocławia; 

7) Sławomir Wołk - przedstawiciel delegowany przez Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu; 

8) Dominik Pabich - przedstawiciel delegowany przez Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu; 

9) Agnieszka Mulka-Sokołowska - prokurator wskazany przez Prokuratora Okręgowego we Wrocławiu; 

10) Piotr Znamirowski - Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu; 

11) Piotr Kościelny - Komendant Straży Miejskiej we Wrocławiu; 

12) Zbigniew Mlądzki - Dyrektor Pogotowia Ratunkowego we Wrocławiu; 

13) Dariusz Przybytniowski - Inspektor Transportu Drogowego we Wrocławiu; 

14) Paweł Wróblewski - Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej we Wrocławiu; 

15) Rafał Karpiński - Komendant Straży Granicznej we Wrocławiu; 

16) Bartłomiej Ciążyński - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 

W ciągu roku nastąpiły dwie zmiany w składzie Komisji: 

1) Annę Józefiak-Materlę zastąpił Michał Szydłowski Zasępca Dyrektora MOPS; 

2) Agnieszkę Mulkę-Sokołowską zastąpił Piotr Dutkowski - prokurator. 

Członkowie Komisji to osoby dysponujące fachową wiedzą, doświadczeniem zawodowym oraz 

kwalifikacjami nabytymi w związku z pełnioną funkcją. Pozwoliło to na stworzenie dobrej współpracy 

pomiędzy przedstawicielami władz jednostek samorządu terytorialnego, a wszystkimi służbami, inspekcjami 

oraz strażami odpowiedzialnymi za poszczególne elementy składające się na całokształt systemu 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Wrocławia. 

W 2022 roku Komisja odbyła trzy spotkania w systemie zdalnym (26 lipca 2022 r., 27 września 2022 r., 

16 grudnia 2022 r.). W pierwszym kwartale 2022 r. nie odbyło się spotkanie Komisji w związku z ogromnym 

zaangażowaniem i obciążeniem wszystkich służb i instytucji zadaniami związanymi z przyjęciem fali 

uchodźców wojennych z Ukrainy. 

Protokół z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku działającej przy Prezydencie, które odbyło 

się w formie telekonferencji wizualnej dnia 26 lipca 2022 roku o godzinie 10.00. 

Tematem przewodnim spotkania było składanie informacji o działalności służb mundurowych, prokuratury 

i inspekcji w pierwszym półroczu 2022 roku. W posiedzeniu wzięło udział 14 członków Komisji. 

Posiedzenie Komisji rozpoczął w imieniu Prezydenta Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa UM Wrocławia 

Wojciech Adamski, który poinformował o działaniach podejmowanych przez miasto Wrocławia na rzecz 

uchodźców przybyłych z Ukrainy. Do Wrocławia w ciągu doby przybywa ok. 1.000 uchodźców. Uchodźcy 

z Ukrainy otrzymują pomoc w punkcie recepcyjnym znajdującym się na Dworcu Głównym PKP. Wszystkich 

imigrantów, którzy chcą być zatrudnieni lokuje się w akademikach Pancernik i Sezam. 

Porządek obrad: 

1. Informacja Komendanta Państwowej Straży Pożarnej Piotra Znamirowskiego o stanie bezpieczeństwa 

i porządku na terenie gminy w pierwszym półroczu 2022 roku. Komendant nawiązał do sytuacji uchodźców 

z Ukrainy, których PSP rozwoziła do punktów docelowych oraz pomagała rozwozić im sprzęt. Jeżeli chodzi 

o działania standardowe to o 100% wzrosła w porównaniu do analogicznego okresu roku ubiegłego liczba 

zdarzeń, w których straż brała udział, głównie za sprawą silnych wiatrów. Zanotowano też dużą liczbę 

zagrożeń miejscowych i zdarzeń medycznych. 
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2. Informacja Komendanta Miejskiej Policji o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy 

w pierwszym półroczu 2022 roku, głos zabrał przedstawiciel Policji podinsp. Sławomir Wołk. Komendant 

poinformował o tendencji zwyżkowej przestępstw. W pierwszym półroczu policjanci brali udział w 300 

interwencjach dziennie. Data agresji Rosji na Ukrainę 24 lutego 2022 r. bardzo skomplikowała pracę Policji, 

która między innymi musiała obsadzić dodatkowo posterunki szpitalne, co zabierało mnóstwo dodatkowych 

godzin służby. 

W obecnym okresie czas oczekiwania na interwencję Policji wynosi 30 minut. Do miejsc, których Policja 

musi zabezpieczać, doszło lotnisko oraz otwarty 15 maja 2022 r. konsulat Ukrainy. W pierwszym półroczu 

zanotowano na drogach więcej wypadków, zwiększyła się też liczba rannych i zabitych. 

3. Zabierając głos radny Janusz Chudzik zadał komendantom pytanie, jak zamierzają uporać  

się z problemem porzucanych w różnych miejscach miasta hulajnóg i rowerów. Komendanci odpowiedzieli,  

że funkcjonariusze w coraz większym stopniu zwracają uwagę na te przypadki i stosują już nawet kary 

dyscyplinarne za bagatelizowanie tych spraw. 

4. Informacja Komendanta Straży Miejskiej o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy 

w pierwszym półroczu 2022 roku. Komendant Straży Miejskiej Piotr Kościelny podał statystyki ilości 

wykroczeń i mandatów oraz ilości założonych blokad na pojazdy. Straż ujawniła wiele nieprawidłowości 

dotyczących jakości spalin. Ogólnie Straż Miejska w pierwszym półroczu tego roku zanotowała 22 tysiące 

wykroczeń. Największym utrudnieniem w ruchu drogowym okazało się otwarcie linii kolejowej Wrocław -

Świdnica, co spowodowało wielką ilości wykroczeń na rogatce na ul. Zwycięskiej. Strażnicy także 

systematycznie kontrolują  miejsca, w  których zatrzymali się uchodźcy z Ukrainy. 

5. Informujący o stanie bezpieczeństwa Dyrektor Pogotowia Ratunkowego Zbigniew Mlądzki podał 

najnowsze dane o ilości zespołów podstawowych i specjalistycznych pogotowia oraz o ilości podjętych przez 

zespoły realizacji. Powiadomił, że czas na dojazd karetki do potrzebującego pomocy wynosi obecnie 18 minut. 

Dyrektor poruszył również sprawę mającej wejść w życie Ustawy o ochronie ludności, która wywołuje wiele 

kontrowersji w ocenie jej skutków dla pracy pogotowia. 

6. Informujący o stanie bezpieczeństwa Inspektor Mariusz Kaczmarz z Inspektoratu Transportu Drogowego 

zwrócił uwagę na trudny dla drogowców okres wakacyjny. Podał liczbę skontrolowany pojazdów 

przystosowanych do specjalistycznego przewozu osób. Poruszył też problem nielegalnych przewoźników. 

7. Informujący o stanie bezpieczeństwa przedstawiciel Straży Granicznej poinformował o 150% wzroście 

ruchu pasażerskiego na lotnisku. Wrocławski port lotniczy na Starachowicach w pierwszym półroczu 

2022 roku obsłużył liczbę 16,5 miliona podróżujących. 

8. Spotkanie podsumował i zakończył Dyrektor Wojciech Adamski. 

Protokół ze spotkania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie, które odbyło  

się w formie telekonferencji wizualnej dnia 27 września 2022 roku o godzinie 10.00. 

Posiedzenie Komisji rozpoczął w imieniu Prezydenta Wrocławia Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa UM 

Wrocławia Wojciech Adamski. Pan Adamski podał aktualną liczbę uchodźców przebywających na terenie 

Wrocławia, ilość dostępnych miejsc i stan wydatków jeżeli chodzi o uchodźców wojennych z Ukrainy.  

Pan Dyrektor podkreślił brak incydentów mających charakter sprzeczny z prawem. 

Porządek obrad: 

1. Komendant Miejski Policji we Wrocławiu – Pan Sławomir Wołk, przedstawił ocenę stanu 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta Wrocławia podając statystyki dotyczące ilości 

rozbojów, wykroczeń oraz mandatów. Wszystkie dane dostępne są w sprawozdaniu za I półrocze 2022 r. 

złożonym w Wydziale Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego UM Wrocławia. Komendant omówił 

również stan zagrożenia na rzece Odrze w związku z jej zatruciem. 

2. Straż Miejską Wrocławia reprezentował Zastępca Komendanta Pan Wojciech Sołtys. Podał statystyczne 

ilości upomnień i mandatów zanotowanych zwłaszcza na Bulwarze Dunikowskiego. Straż ujawniła wiele 

nieprawidłowości drogowych. Ogólnie Straż Miejska Wrocławia brała czynny udział w zwalczaniu kryzysu 

nad Odrą używając do tego celu głównie dronów Strażnicy także systematycznie kontrolują miejsca, w których 

zatrzymali się uchodźcy z Ukrainy. 
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3. Dyrektor Pogotowia Ratunkowego Zbigniew Mlądzki podał najnowsze dane o ilości zespołów 

podstawowych i specjalistycznych pogotowia oraz o ilości podjętych przez zespoły realizacji zwłaszcza  

na Odrze. 

4. Informujący o stanie bezpieczeństwa Inspektor Mariusz Kaczmarz z Inspektoratu Transportu Drogowego 

zwrócił uwagę na trudny dla drogowców okres roku. Podał liczbę skontrolowanych pojazdów przystosowanych 

do specjalistycznego przewozu osób. Poruszył również problem nielegalnych przewoźników. 

5. Informujący o stanie bezpieczeństwa przedstawiciel Straży Granicznej przedstawił statystykę ruchu 

pasażerskiego za I półrocze 2022 r. 

Spotkanie podsumował i zakończył Dyrektor Wojciech Adamski. 

Protokół ze spotkania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie, które odbyło  

się w formie telekonferencji wizualnej dnia 16 grudnia 2022 roku o godzinie 9.00. 

Spotkanie zdominowała tematyka związana z okresem zimowym, uchodźcami z Ukrainy oraz całoroczne 

podsumowanie funkcjonowanie służb mundurowych i porządkowych miasta. 

Spotkanie poprowadził w imieniu Prezydenta Wrocławia Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego Wojciech Adamski. 

Porządek obrad: 

1. Dyrektor Wojciech Adamski - od lutego mamy do 1300 osób, które przebywają i są na utrzymaniu 

miasta. Od dłuższego czasu nie ma większych zmian. Dyrektor podziękował wszystkim służbom  

za dotychczasową współprace i zaangażowanie. Jest zapewniona pełna ochrona i wymiana informacji. 

Obecnym głównym zadaniem strategicznym jest przygotowanie się na to co może być. Wojewoda przekazał 

żebyśmy przygotowali we Wrocławiu 5.000 miejsc do szybkiego uruchomienia. W tej chwili mamy 1.600 

miejsc czynnych i z tego wolnych jest 450. Na zasób składa się kilka obiektów. Obiekty te funkcjonują na stałe 

z wyżywieniem. Rotacja jest niewielka (kilkudziesięcio osobowa na dobę). W ciągu 24 godzin jesteśmy 

w stanie uruchomić kolejne 300 miejsc, a w ciągu kolejnych 24 godzin następne 550 miejsc. Mamy 

w magazynie 1.500 łóżek i 1.500 kompletów pościeli i ponad 2.000 materaców. Do Wojewody podaliśmy 

harmonogram i spis miejsc które możemy uruchomiać. Jest to ok. 5.000 miejsc ale wtedy potrzebujemy 

pomocy wojska. Ta współpraca w razie potrzeby została uzgodniona z Wojewodą. Jesteśmy przygotowani  

na wyżywienie 5.500 osób (3 posiłkowy). Mamy konkretnych producentów wyżywienia. 

2. Po odprawie w dniu 8 grudnia 2022 r. z Ministrem Spraw Wewnętrznych i Administracji Pawłem 

Szefernakerem mamy zapewnienie, że rząd podtrzymuje i gwarantuje współpracę z samorządem. Będą 

zawierane umowy na 100% finansowania przez rząd do końca marca. 

3. Podsumowując jesteśmy przygotowani na przyjęcie we Wrocławiu ewentualnej fali uchodźców w ilości 

5.000-6.000 osób. 

4. Komendant Sławomir Wołk z Komendy Miejskiej Policji – policja jako formacja powołana do ochrony 

bezpieczeństwa i porządku publicznego ma swoje obowiązki i te obowiązki podejmowane są stosownie  

do zagrożeń. Obecnie największym zagrożeniem jest akcja zima i niskie temperatury. Z uwagi na trwający 

okres zimowy został opracowany w KMP plan działań prewencyjnych, który został ukierunkowany  

na przeciwdziałanie w okresie zimowym zagrożeniom życia i zdrowia osób bezdomnym, bezradnych 

i samotnych. Główne cele planu to udzielanie pomocy w/w osobom. Komendant podał statystyki dot. realizacji 

planu Akcja Zima od 17 października do 30 listopada. Komendant wspomniał o aplikacji pn. Krajowa Mapa 

Zagrożeń Bezpieczeństwa, na podstawie której zostało zgłoszonych 36 interwencji z czego 10 zostało 

potwierdzonych. Obecnie działania prewencyjne dotyczą nawiązywania kontaktu z administratorami obiektów 

wielkopowierzchniowych celem przypomnienia o obowiązku odśnieżania dachów z zalegającego śniegu. 
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5. Komendant Straży Miejskiej – oprócz działań ustawowych prowadzone są kontrole miejsc osób 

bezdomnych i nietrzeźwych. W okresie ostatnich 3 miesięcy było 241 przewozów do izby wytrzeźwień. 

Prowadzone są kontrole ogródków działkowych, osłon śmietnikowych gdzie przed zimnem chowają  

się bezdomni. Udzielana jest pomoc, osoby takie przewożone są do ogrzewalni. Przy współpracy w MOPSem 

wydawane są posiłki pakietowe. Ponadto funkcjonariusze SM kontrolują spalanie odpadów w gospodarstwach 

domowych, pouczają zarządców i właścicieli nieruchomości o obowiązku przeprowadzania deratyzacji, 

o konieczności odśnieżania chodników. Komendant podał statystyki za ostatnie 3 miesiące (wykroczeń 8.000, 

5.500 mandatów, 1000 środków oddziaływania wychowawczego, 45 wniosków do sądu, 700 kontroli spalania 

paliw niedozwolonych, 600 blokad za złe parkowanie, 10.000 skontrolowanych przez drony kominów). 

6. Komendant KMPSP Piotr Znamirowski – w okresie od 1 stycznia 2022 r. do 14 grudnia 2022 r. na terenie 

Wrocławia odnotowano 8055 interwencji, z tego 1753 pożary, 4804 miejscowe zagrożenia, 1498 alarmy 

fałszywe. We wskazanym okresie 45 pożarów było wynikiem niesprawnych urządzeń grzewczych, w 103 

zdarzeniach stwierdzono obecność tlenku węgla. KMPSP ma możliwość podejmowania działań 

wspomagających mieszkańców miasta Wrocławia w przypadku zaników prądu dzięki otrzymanym  

od Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego UM 3 nowoczesnych agregatów prądotwórczych 

oraz 2 agregatów będących na stanie KMPSP. 

7. Dyrektor Zbigniew Mlądzki z Pogotowia Ratunkowego podał czas jaki mają zespoły ratownicze  

na realizację zgłoszenia oraz omówił jakie spotykają one trudności. Średni czas dotarcia do pacjenta  

we Wrocławiu wynosi obecnie 24 min i 3 sek. A powinien wynosić 15 min. Na terenie Wrocławia stacjonują 

24 zespoły podstawowe i tylko 2 zespoły specjalistyczne. Do 16 grudnia było we Wrocławiu 3417 wyjazdów. 

W listopadzie było 6531. Łącznie w powiecie było 112957 wyjazdów, natomiast we Wrocławiu było 79724. 

Do obywateli Ukrainy było w całym roku 2445 wyjazdów natomiast w grudniu 99. W ciągu całego roku  

do przypadków z Covidem było we Wrocławiu 2384 wyjazdów. 

8. Zastępca dyrektora Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej we Wrocławiu w krótkich słowach 

zrelacjonowała stan bezpieczeństwa sanitarnego we Wrocławiu. Praca odbywa się na bieżąco zgodnie 

z ustawowymi zadaniami. 

9. Inspekcja Transportu Drogowego – Daniel Wożniak – zakończył się sezon ważenia pojazdów. Inspekcja 

planuje przeprowadzić kontrole pojazdów przewożących osoby w tym podwykonawców przewozów miejskich. 

10. Straż Graniczna – Artur Stefaniak – przedstawił statystykę ruchu pasażerskiego, który jest większy  

niż w roku poprzednim. Obecnie ruch jest na stabilnym poziomie. Wszystkie dokładne dane zostaną przesłane 

w sprawozdaniu rocznym. 

11. Prokuratura Okręgowa Piotr Dutkowski – Prokuratura na bieżąco wykonuje swoje ustawowe zadania 

w zakresie ścigania przestępczości. Efekty pracy zostaną przedstawione w zestawieniu rocznym. 

12. MOPS Dyrektor Andrzej Mańkowski – przedstawił statystyki dotyczące podejmowanych działań. 

13. Dyrektor Wydziału Departamentu Edukacji Urzędu Miejskiego - Jarosław Delewski – od czasu 

wybuchu wojny na Ukrainie we Wrocławskich szkołach jest dodatkowo 12.500 uczniów. Przy współpracy 

i pomocy organizacji pozarządowych oraz innych służb odpowiedzialnych za bezpieczeństwo udało się przez 

cały rok przejść bez większych problemów. 

14. Radny Janusz Chudzik szczerze podziękował Policji za przeprowadzoną akcję „Janosik” i sprawne 

kontrolowanie kontrowersyjnych miejsc parkingowych w centrum, które są „miejscami konfliktowymi”  

dla mieszkańców Wrocławia. Prośba o przesłanie na adres radnego informacji o przeprowadzonych kontrolach 

(dzień, godzina). 

Spotkanie zakończył i pożegnał wszystkich uczestników Dyrektor Wojciech Adamski, przypominając 

o złożeniu raportów ze swojej działalności za cały miniony rok. 

Reasumując należy stwierdzić, że pomimo trudnej sytuacji w naszym regionie, spowodowanej wojną 

rosyjsko-ukraińską Komisja zrealizowała wszystkie zadania nałożone przez ustawę. 

Przewodniczący Komisji  

Prezydent Wrocławia: 

Jacek Sutryk 
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